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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXV/22 

LXV Sesja w dniu 31 sierpnia 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 31 sierpnia 2022 r. o godz. 15:00, a zakończono 

o godz. 15:53 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXV sesję Rady Gminy Świerklaniec, 

po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.  W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy w zakresie podatków za I półrocze 2022 r. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 515 w sprawie zbycia nieruchomości.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 516 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy 

Świerklaniec za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania 

i ochrony kultury. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 517 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 518 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 519 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

9. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 28.07.2022 r.  

10. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

12. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

13. Zakończenie. 

 

3. Informacja Wójta Gminy w zakresie podatków za I półrocze 2022 r. 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, czy na stronie 9 lit. a informacja na temat 

ogólnego wymiaru opłaty za gospodarowanie odpadami jest prawidłowa. 

• Pani Beata Kochman, Główny Specjalista w Referacie Finansowo – Księgowym, 

poinformowała, że jest to omyłka pisarska. W dalszej części poinformowała, że ogólny 

wymiar opłaty za gospodarowanie odpadami wynosi 4.781.157,30 zł. 

Informacja Wójta Gminy w zakresie podatków za I półrocze 2022 r., stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 515 w sprawie zbycia nieruchomości.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 515 

w sprawie zbycia nieruchomości.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że uchwała dotyczy 

nieruchomości zlokalizowanej przy ul. Wapiennej w Nakle Śląskim. W dalszej części 

poinformowała, że w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, niniejsza 

nieruchomość jest przeznaczona pod tereny z przewagą zieleni niskiej.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenia projektu uchwały nr 515 w sprawie zbycia nieruchomości. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (1) 

Tadeusz Ledwoń 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Grysko, Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXV/493/22 w sprawie zbycia nieruchomości, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 516 w sprawie przyznania dorocznej 

nagrody Gminy Świerklaniec za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 516 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy Świerklaniec za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Barbra Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że została wykonana procedura 

określona w Regulaminie przyznawania nagrody za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury tzw. „Gracji”, który został przyjęty uchwałą 

Rady Gminy. Dodała, że w bieżącym roku do Kapituły Nagrody wpłynął jeden wniosek 

o przyznanie nagrody Panu Łukaszowi Zimnoch. Nadmieniła, że dnia 19 sierpnia 2022 r. 

odbyło się posiedzenie Kapituły Nagrody, podczas którego dokonano oceny wniosku pod 

względem formalnym i merytorycznym. W związku z spełnieniem wszystkich warunków, po 

przeprowadzonym głosowaniu Kapituła Nagrody wystąpiła do Rady Gminy Świerklaniec 

o przyznanie nagrody. Dodała, że sylwetka nominowanego została obszernie opisana 

w uzasadnieniu do omawianego projektu uchwały.  
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 516 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy Świerklaniec 

za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, 

Tadeusz Ledwoń, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (2) 

Kazimierz Flakus, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Grysko, Jerzy Siwy 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, 

poinformował, że uroczysta sesja Rady Gminy, podczas której zostanie wręczona nagroda za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury, odbędzie się 

w dniu 26 września 2022 r.  

 

Uchwała Nr LXV/494/22 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy Świerklaniec za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury, stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 517 w sprawie zwolnienia w części 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 517 

w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
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Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 517 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 517 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, przedstawiła szczegółowe 

założenia przedłożonego projektu uchwały, który ma wspomóc osoby posiadające dochód 

w wysokości uprawniającej do skorzystania z pomocy ośrodka pomocy społecznej. 

Następnie przedstawiła skutki finansowe podjęcia omawianej uchwały.   

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że najuboższym mieszkańcom, nie pomoże 

obniżka stawki o 3 zł, dlatego należy rozważyć możliwość zwiększenia ulgi.  

• radny Kazimierz Flakus wyraził swoją opinię, że przez okres pół roku lub roku należy 

sprawdzić, ile osób skorzysta z ulgi i jaki przyniesienie to skutek finansowy, dopiero wtedy 

można rozważyć zmianę wysokości omawianej ulgi.  

• radny Tadeusz Ledwoń poinformował, że za pół roku uchwała dopiero wejdzie w życie, a za 

rok będą obowiązywały już nowe stawki ustalone w związku z konieczności 

przeprowadzenia postępowania przetargowego, w związku z tym czekanie nie jest zasadne.  

• radny Kazimierz Flakus poinformował, że poprzez analizę danych z okresu 6 miesięcy można 

dojść do konkretnych wniosków.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoje zadowolenie z wprowadzenia ulgi. Następnie wyraził swoją 

opinię, że przed zwiększeniem zniżki należy odczekać i sprawdzić, ile osób faktycznie 

skorzysta z omawianej ulgi.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 517 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Grysko, Jerzy Siwy 

Po przeprowadzonym głosowaniu Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

w odpowiedzi na zapytania złożone na posiedzeniu Komisji w dniu 29.08.2022 r., poinformowała, 

że po wprowadzonych zmianach w zakresie sposobu odbioru odpadów biodegradowalnych od 

mieszkańców, masa odbieranych odpadów w porównaniu do tożsamego okresu w ubiegłym roku 

spadła o około 42%. Nadmieniła, że utrzymanie tendencji może spowodować powstanie 

oszczędności w wysokości 500.000,00 zł.  

 Uchwała Nr LXV/495/22 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 518 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2022 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 518 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy na 2022 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 518 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Grysko, Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXV/496/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 519 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 519 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037 wynikają ze zmian wprowadzonych do 

budżetu gminy na 2022 rok.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 519 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 
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NIEOBECNI (2) 

Jacek Grysko, Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXV/497/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2022 – 2037, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

9. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 28.07.2022 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 28.07.2022 r. zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania.  

 

10. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, kiedy zakończą się prace związane z budową 

kanalizacji w ciągu ul. Górnej w Nakle Śląskim i zostanie odtworzona nawierzchnia. 

• Pan Łukasz Nolewajka, Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że obecnie nie ma możliwości wskazania wiążącego terminu zakończenia 

prac. W dalszej części poinformował, że kanał sanitarny i wodociągowy jest wybudowany, 

jednak prace w omawianym rejonie uległy spowolnieniu z powodu płytko posadowionej 

sieci gazowej, która jest wybudowana z rur stalowych, które rozszczelniają się przy każdej 

próbie budowy przyłączy, co powoduje konieczność wzywania pogotowia gazowego, 

w związku z tym, Nadzór Polskiej Spółki Gazownictwa w poniedziałek odbyła wizję lokalną 

na omawianym obszarze, podczas której odbyła się odkrywka sieci gazowej i otrzymano 

szczegółowe wytyczne odnośnie sposobu prowadzenia prac. Dodał, że odnośnie 

odtworzenia nawierzchni Polska Spółka Gazownictwa podejmie decyzję po zakończeniu 

prac, ponieważ obecnie występująca nawierzchnia z kostki jest posadowiona na takiej 

głębokości, że znajdują się praktycznie bezpośrednio na sieci gazowej, więc może dojść do 

sytuacji, w której konieczna będzie jej przebudowa. 
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• radny Tomasz Kania zwrócił się z prośbą o wyrównanie nawierzchni, aby ułatwić 

korzystanie z niej przez mieszkańców.  

• Pan Łukasz Nolewajka, Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że stopniowo po zakończeniu prac będzie wyrównywana nawierzchnia, aby 

umożliwić mieszkańcom korzystanie z drogi.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że podobna sytuacja dotyczy ul. Kamiennej 

w Nakle Śląskim. Jednak ze względu na zwiększone zagrożenie związane z wykonywaniem 

prac w pobliżu gazociągu, Polska Spółka Gazownictwa podjęła decyzję o wymianie starej 

sieci na nową. Dodał, że w warunkach otrzymanych z Polskiej Spółki Gazownictwa 

wskazano, że gmina odpowiada za przebudowę sieci w miejscach kolizji. Nadmienił, że 

gazociąg w północnej części Nakła Śląskiego został wybudowany pod koniec lat 80 w czynie 

społecznym.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z prośbą o przedstawienie wniosków z kontroli 

przeprowadzonej przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków na budynkach 

folwarcznych.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że pracownik Wojewódzkiego Konserwator 

Zabytków dokonywała oceny budynków folwarcznych, jednak nie otrzymano jeszcze 

korespondencji w tym zakresie.  

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z prośbą o przedstawienie tematyki spotkania 

z przedstawicielami firmy Tauron. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przedstawił szczegółowe informacje na temat zagadnień 

poruszone w trakcie spotkania z firmą Tauron Dystrybucje.  

• Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostaną wymienione lampy uliczne 

na ledowe.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w tym zakresie został przeprowadzony 

audyt przez Tauron Nowe Technologie i obecnie trwają prace zmierzające do 

przeprowadzenia postępowania przetargowego.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że data zakończenia 

omawianego przetargu to 16 września 2022 r. Dodał, że jeżeli firma rozstrzygnie przetarg 
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we wskazanym terminie to do końca kwietnia przyszłego roku zostanie wykonana wymiana 

opraw oświetleniowych. Natomiast do końca czerwca 2023 r., zostanie wybudowana sieć 

uwzględniona w niniejszym zadaniu.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poruszył temat przekazywania energii elektrycznej 

z instalacji fotowoltaicznych do sieci energetycznej. W dalszej części zaapelował do 

mieszkańców o montaż lamp z instalacjami fotowoltaicznymi.  

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, kiedy rozpoczną się prace związane 

z realizacją zadania dotyczącego budowy kanalizacji w ciągu ul. Głównej w Świerklańcu. 

• Pan Łukasz Nolewajka, Kierownik, Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że we wskazanym rejonie prace będą się odbywał w połowie września. 

Zaznaczył, że przejezdność drogi zostanie zachowana.  

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, kiedy nastąpi odtworzenie nawierzchni 

w ciągu ul. Mickiewicza i Brzechwy w Orzechu. Następnie zawnioskował, aby prace 

odbywały się w taki sposób, aby nie utrudniały dojazdu do szkoły i przedszkola.  

• Pan Łukasz Nolewajka, Kierownik Referatu Inwestycji i Zmówień Publicznych, 

poinformował, że prace miały być realizowane w ubiegłym tygodniu, jednak ze względu na 

warunki atmosferyczne związane z opadami deszczu, nie było możliwe ich wykonanie. 

Nadmienił, że wykonawca przygotowuje się do wykonania warstwy wiążącej oraz 

zadeklarował, że prace związane z warstwą bitumiczną mogą odbywać się w weekend.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

11. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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12. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zaprosił do wzięcia udziału w Gminnych Dożynkach, które 

odbędą się w dniu 04.09.2022 r. W dalszej części przedstawił szczegółowy program 

wydarzenia.  

 

13. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 15:53 

zamknął LXV sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


